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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Rogán Antal, Miniszterelnöki Kabinetirodát vezető 
miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "A megszorító Orbán-csomagból fakadó súlyos 
megélhetési válság közepette miért tartja fontosnak a kormány, hogy Európa legnagyobb 
tűzijátékát szervezze meg, és mennyit tervez erre elkölteni? " 

A kormány az elmúlt napokban tett bejelentéseivel lényegében elismerte, hogy a megélhetési válság
kezelhetetlenné vált, és most szakmailag teljesen megalapozatlan, a parlamenten sietve átvert 
törvényekkel próbálja a saját maga által keltett tüzet eloltani. A katás adózási forma átalakítása több 
százezer önfoglalkoztató magyar állampolgárt lehetetlenít el egyik napról a másikra, míg a 
rezsicsökkentés új szabályai megint csak magyar családok százezreinek jelentenek elviselhetetlen 
többletterhet. 

  

Ehhez képest minimum megdöbbentő, hogy a kormány Kovács Zoltán államtitkár július eleji 
nyilatkozata szerint a Szent István-napi ünnepségekre „Európa legnagyobb tűzijátékával” készül. A 
jelenlegi válsághelyzetben ez valóban kormányzati prioritás? Pénzszóró, környezetszennyező 
óriástűzijátékra költünk, miközben az Orbán-kormány hibás pénzügypolitikája, az elmaradt zöld 
energia-fordulat és a válságra való felkészülés teljes hiánya páratlan megélhetési válságba taszította 
a magyar lakosságot? Úgy látszik, a „cirkuszt és kenyeret” ősi bölcsességéből a magyar kormány 
számára már csak a „cirkuszt” maradt. 

  

De a megalomán augusztus 20-i tűzijáték távolról sem csupán a gazdasági helyzet tükrében 
megbotránkoztató. Régóta próbálom én is, más politikusok is, civil szervezetek is felhívni a 
figyelmet arra, hogy a tűzijátéknak egyéb súlyos negatív hatásai is vannak. Ilyen a 40 ezer 



 
pirotechnikai eszköz felhasználásával készülő tűzijáték környezeti kára, az ebből fakadó súlyos 
légszennyezés, a tűzijátékhoz és az éjszakai tömegrendezvényhez kapcsolódó jelentős plusz 
energiafelhasználás, és ilyenek a tűzijáték állatetikai, állatvédelmi vonatkozásai, a budapesti 
háziállatokra, kutyákra és madárállományra gyakorolt hatásai, és természetesen ilyen az a 
sokkhatás, ami a fogyatékossággal élő honfitársainkat éri a tűzijáték éjszakáján. 

  

A fentiek alapján kérdezem:

A jelenlegi gazdasági válságban és a megszorító Orbán-csomag idején miért tartja fontosnak a 
kormány, hogy Európa legnagyobb tűzijátékát szervezze meg, mennyibe fog kerülni az 
idei gigatűzijáték, és miért nem tartják fontosnak a tűzijáték fogyatékossággal élő emberekre és a 
budapesti háziállatokra és madarakra gyakorolt súlyos hatásait? 
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